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Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Brańsk. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 
Społecznościami Lokalnymi 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz 
Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Członek Komisji Mirosław Gołębiowski zwrócił się z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Ile jest wolnych miejsc w Środowiskowym Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim? Czy 
inicjatywa związana z zawarciem porozumień nie będzie się odbywała kosztem mieszkańców 
naszej gminy miejskiej? 

 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta wyjaśnia, że z informacji uzyskanych od Dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy wynika, że ilość miejsc wynosi 30. Zgodnie z § 7 ust. 9 Rozporządzenia Ministra Pracy  
i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie środowiskowych domów samopomocy do 
placówki mogą być skierowane dodatkowe osoby, w razie częstych nieobecności uczestników 
trwających przez okres dłuższy niż 10 dni roboczych, jednak nie więcej niż 20% liczby miejsc w domu, 
czyli w ich placówce może być takich osób o sześć więcej niż wynosi liczba miejsc. Do jednostki 
uczęszczają osoby, których nieobecność jest dłuższa niż 10 dni roboczych, zatem zasadne jest, aby na 
miejsce takich osób przyjąć nowych uczestników, aby nie stracić dotacji. 
Dodatkowo Dyrektor ŚDS poinformowała, że placówka otrzymuje dotację na uczestników faktycznie 
uczęszczających do ŚDS, a nie na osoby skierowane do Domu na podstawie decyzji, a które nie chodzą 
systematycznie. Zadaniem dyrektora jest dbanie, aby uczestników było jak najwięcej, bowiem na 
każdą osobę uczęszczającą do ŚDS otrzymują dotację od Wojewody Podlaskiego. Rolą dyrektora jest 
również utrzymanie funkcjonowania placówki, dbanie o jej rozwój oraz rozszerzanie usług 
oferowanych przez placówkę na rzecz osób niepełnosprawnych z zaburzeniami psychicznymi  
i niepełnosprawnością intelektualną. 
Dodatkowo Dyrektor ŚDS poinformowała, że przyjęcie osób zamieszkujących na terenie innych gmin 
nie będzie odbywało się kosztem mieszkańców miasta Bielsk Podlaski. 
 

2. Ilu uczestników aktualnie przebywa w Środowiskowym Domu Samopomocy? Ilu uczestników 
pochodzi z miasta Bielsk Podlaski, a ilu z innych, poszczególnych gmin? 

 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta wyjaśnia, że z informacji uzyskanych od Dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy wynika, że obecnie uczęszcza 31 osób, w tym 27 mieszkańców miasta Bielsk Podlaski i 3 
mieszkańców gminy wiejskiej Bielsk Podlaski oraz 1 mieszkaniec gminy Boćki. 
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3. Jakie są przyszłe zamierzenia w zakresie lokalizacji Środowiskowego Domu Samopomocy? 
 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta wyjaśnia, że Miasto na chwilę obecną nie dysponuje wolnym budynkiem, który 
mógłby być przeznaczony na ten cel. Tego rodzaju placówka musi spełniać określone standardy 
zarówno pod względem infrastrukturalnym, jak i organizacyjnym, co wiąże się z koniecznością 
dostosowania budynku do obowiązujących przepisów. Dodatkowo aktualna sytuacja finansowa 
miasta nie pozwala na realizację przedsięwzięcia, które zmierzałoby do zmiany lokalizacji ŚDS. 
 
Komisja Finansów i Budżetu Miasta 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła zadał następujące pytania: 

1. Czy wiadomo ile osób ewentualnie będzie chciało uczestniczyć w zajęciach organizowanych 
przez Środowiskowy Dom Samopomocy w wyniku zawarcia zaproponowanych porozumień? 
Czy wszystkie osoby zostaną przyjęte? 

 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta wyjaśnia, że z informacji uzyskanych od Dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy wynika, że w ubiegłym roku czworo rodziców, mieszkańców innych gmin: Brańska, 
Kleszczel i Orli zgłosiło chęć zapisania swoich dzieci do Środowiskowego Domu Samopomocy  
w Bielsku Podlaskim, po ukończeniu nauki w Zespole Szkół Specjalnych im. Jana Pawła II w Bielsku 
Podlaskim. Jeśli rodzice podtrzymają swoją decyzję, planowane jest przyjęcie czworga nowych 
uczestników zgodnie z § 7 ust. 9 Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia 
2010 r. w sprawie środowiskowych domów samopomocy, gdzie do placówki mogą być skierowane 
dodatkowe osoby, w razie częstych nieobecności uczestników trwających przez okres dłuższy niż 10 
dni roboczych, jednak nie więcej niż 20% liczby miejsc w domu, czyli w naszej placówce może być 
takich osób o sześć więcej niż wynosi liczba miejsc. Do jednostki uczęszczają osoby, których 
nieobecność jest dłuższa niż 10 dni roboczych, zatem zasadne jest, aby na miejsce ww. osób przyjąć 
nowych uczestników, aby nie stracić dotacji i utrzymać funkcjonowanie placówki na jak najwyższym 
poziomie. 
 

2. Czy rzeczywiście pełne obłożenie Środowiskowego Domu Samopomocy pomoże  
w sfinansowaniu jego potrzeb w całości z budżetu państwa? Czy nie dojdzie do sytuacji,  
w której Miasto Bielsk Podlaski będzie zmuszone pokryć część kosztów z własnego budżetu, 
mimo iż na ten moment prawo na to nie zezwala? Jeżeli jednak polityka budżetu państwa się 
zmieni, to czy Miasto Bielsk Podlaski będzie w stanie sfinansować taką liczbę uczestników? 
Zapytał również, czy zwiększenie liczby uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy nie 
pociągnie za sobą konieczności zwiększenia zatrudnienia, a co za tym idzie zwiększenia 
kosztów? 

 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta wyjaśnia, że z informacji uzyskanych od Dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy wynika, że wysokość dotacji na jednego uczestnika w 2025 r. wynosi 2929,00 zł. Jeśli do 
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Domu uczęszcza mniej uczestników, to i dotacja na funkcjonowanie jednostki jest mniejsza. Zatem 
zasadne jest, aby liczba uczestników nie malała tylko utrzymywała się na stałym poziomie, co pozwoli 
na sprawne funkcjonowanie placówki.  
Z otrzymywanej dotacji od Wojewody Podlaskiego jest finansowane bieżące funkcjonowanie 
placówki, są opłacane wszelkie rachunki, zakupy, prowadzone terapie, zajęcia, wyjazdy edukacyjne  
i rekreacyjne oraz w większości wynagrodzenia pracowników. Z budżetu miasta od początku istnienia 
ŚDS-u dofinansowywano i dofinansowuje się tylko część wynagrodzeń pracowników. 
Na dzień dzisiejszy trudno jest określić jaka będzie w przyszłości polityka budżetu państwa dotycząca 
środowiskowych domów samopomocy. 
Odnosząc się do liczby zatrudnienia pracowników w ŚDS, Dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy poinformowała, że regulują to zapisy § 12 Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie środowiskowych domów samopomocy. W placówce 
zatrudnienie jest zgodne z przepisami prawa. Zwiększenie liczby uczestników nie pociągnie za sobą 
konieczności zwiększenia zatrudnienia. 
 


